



GLOBAL JOURNAL OF HUMAN-SOCIAL SCIENCE: B  
GEOGRAPHY, GEO-SCIENCES, ENVIRONMENTAL SCIENCE & DISASTER  
MANAGEMENT  
Volume 18 Issue 5 Version 1.0 Year 2018  
Type: Double Blind Peer Reviewed International Research Journal  
Publisher: Global Journals  
Online ISSN: 2249-460X & Print ISSN: 0975-587X

## Climate Changes Not Carbon, and Evaporation

By Oleg Khalidullin

*Introduction-* Millions of years formed a water circuit between the atmosphere and soil, built a dynamic equilibrium. A certain amount of evaporation from the earth created such a mechanism of atmospheric phenomena, which sent water to the specified places of the planet by clouds. So various arid zones were formed - steppes, deserts, tropics, forests.

Civilization turned water into a working reagent. Water has become the main active body in many industrial and municipal processes - a carrier of heat, energy, means of cooling, quenching, washing, washing, wet cleaning of everything that surrounds us. All direct evaporation from these processes and evaporation after the sewage of used water is unnatural, let's call them artificial. The natural path of water is its movement and transformation in food chains in the soil and on the soil through biota - microbes, worms, plants, animals. In each of them, water undergoes numerous transformations, and in the form of exhalation, transpiration, juices and other secretions, it again turns into a vaporous state. All these organic evaporations combine in the atmosphere, and create their own, unique mechanism for the formation of clouds, which was perfected before the appearance of man. We have destroyed more than 60% of this idyll - the soil and the living creatures living on it with plants, creating arable land, reservoirs, landfills, asphalt, concrete.

*GJHSS-B Classification: FOR Code: 040104*



*Strictly as per the compliance and regulations of:*



# Climate Changes Not Carbon, and Evaporation

Oleg Khalidullin

## I. INTRODUCTION

Millions of years formed a water circuit between the atmosphere and soil, built a dynamic equilibrium. A certain amount of evaporation from the earth created such a mechanism of atmospheric phenomena, which sent water to the specified places of the planet by clouds. So various arid zones were formed - steppes, deserts, tropics, forests.

Civilization turned water into a working reagent. Water has become the main active body in many industrial and municipal processes - a carrier of heat, energy, means of cooling, quenching, washing, washing, wet cleaning of everything that surrounds us. All direct evaporation from these processes and evaporation after the sewage of used water is unnatural, let's call them artificial. The natural path of water is its movement and transformation in food chains in the soil and on the soil through biota - microbes, worms, plants, animals. In each of them, water undergoes numerous transformations, and in the form of exhalation, transpiration, juices and other secretions, it again turns into a vaporous state. All these organic evaporations combine in the atmosphere, and create their own, unique mechanism for the formation of clouds, which was perfected before the appearance of man. We have destroyed more than 60% of this idyll - the soil and the living creatures living on it with plants, creating arable land, reservoirs, landfills, asphalt, concrete.

The volume and speed of artificial vapor increases with increasing acceleration in accordance with the development of technology. Approaching their limits, they began to exceed organic values in terms of quality, volume and turnover rate. The mechanism of the formation of atmospheric phenomena broke. Megatons of new-quality water began to be shed by precipitation not in places specified by nature, not in prescribed volumes, not at a specified time, but according to other laws and rules unknown to nature. Quantity goes into quality. That is why in some places of precipitation excess with floods, in others - drought and fires. Arid zones are crumbling, species of plants and animals disappear, the level of the oceans rises - water does not reach the polar and mountain glaciers in clouds, falling along the way. Glaciers are not replenished - the everlasting process of transformation, storage and renewal of water is being destroyed. Glaciers are disappearing, the planet is changing.

All the efforts of mankind, directed by the Paris Agreements, lead to a catastrophe, because it is not

carbon that affects the atmosphere, but evaporation. Spending funds on microscopic effects - reducing CO2 emissions, we do not pay attention to the main, source of natural disasters, the climate destroyer.

According to UN experts, [1], "the increase in CO2 emissions ranged from 0.5 to 5% per year. As a result, over the past hundred years, 400 billion tons of carbon dioxide has just entered the atmosphere due to the burning of fuel." Or 4 billion tons per year.

According to [2], annually mankind extracts up to 20 thousand cubic kilometers of groundwater for its needs. Plus, according to [3], people irrevocably take away about 2 thousand cubic kilometers of fresh water from rivers and lakes. Annually. Almost all of this water is extracted from natural circulation, is used in agriculture, industry, utilities, and through sewage and evaporation goes into the atmosphere without organic changes. 22,000 cu. kilometers is 22 trillion cubic meters. meters or tons of water. In the composition of the fumes, the emission of 4 billion tons of CO2 is just 0.018% - an imperceptible drop. Can this drop, which is 5,500 times less than artificial evaporation alone, influence something? The ratio can be safely doubled by adding organic evaporation, with the remaining half of the land in its natural state.

One of the elements of the Paris Agreement is to reduce the burning of all types of fuel and the transition to alternative energy sources. Among these sources are hydropower plants. For example, in China, according to: [4] 500 billion yuan will go to hydropower. Hydropower is hydroelectric. The most powerful Three Gorges HPP in the world is being completed, followed by several other projects. Thousands of hectares of fertile land are flooded by reservoirs. New hydropower plants are planned in many other countries. For example, Rogun in Tajikistan. This is a new artificial vapor. Reducing CO2 emissions by thousandths of a percent, we increase artificial emissions by tens of percent and reduce organic evaporation.

We plowed up even larger areas, 9% of all land, by deep plowing: [5]. Water precipitation falling on arable land does not find underground natural inhabitants and immediately goes back into the atmosphere without any changes.

We fill up large territories with garbage and dumps of the mining industry. Under multimeter layers of such dumps, underground life is dying out, organic evaporation disappears.

The area of world forest has decreased to 30%. Trees evaporate purely organic fumes. The hectare of the forest near Moscow evaporates over the summer

Author: e-mail: 7115215@mail.ru

through the leaves of about 44 tons of water. This means that from the soil plants absorb moisture much more. In total, the plants of the planet for a year absorb 650 trillion waters, and champions - tropical forests. It is estimated that in a million years the plants of the planet would have been able to dry all the seas and oceans. - [6] In total in the world more than 3 billion hectares of land are subject to desertification - [7] - this is 30 million km<sup>2</sup> or 20% of the total land area - 149 million km<sup>2</sup>. According to other sources - 63%. In any case, they have become commensurate with the total territory and continue to grow. If we want to save the lives of our descendants and life on the planet in general, we must adopt a new concept of returning its natural functions to water. The scientific proof of this hypothesis is fairly simple and lies on the surface. Proponents and specialists who organize research with solid forces are needed. In more detail: <http://ethnopharmacology-asia.com/index.php?page=Abstract&Abstractid=MTA3> Sources of Information

1. <http://www.refsru.com/referat-17732-3.html>
2. <http://jkgportal.com.ua/en/publication/one/globalna-posuha-abo-problemi-vodospozhyvannja-32688>
3. <http://www.kursach.com/geografiya-ekonomiches-kaya-geografiya / 816-referat-gidrosfera-v-sostave-biosferi / view-details.html>
4. <https://www.dw.com/en/china-to-invest-360-bln-in-renewable-power-in-2016-2020 / a-37031957>
5. <https://ru.wikipedia.org/wiki/Powerland>
6. [http://sitekid.ru/biologiya/interesnye\\_fakty\\_o\\_rasteni\\_yah/skolko\\_vody\\_potreblyayut\\_derevyia.html](http://sitekid.ru/biologiya/interesnye_fakty_o_rasteni_yah/skolko_vody_potreblyayut_derevyia.html)[7] [http://referatwork.ru/lectionbase/ekologiya/view/80689\\_opustynivanie\\_i\\_otchuzhdenie\\_zemel](http://referatwork.ru/lectionbase/ekologiya/view/80689_opustynivanie_i_otchuzhdenie_zemel)

a) *Оригинал*

i. *КЛИМАТ МЕНЯЕТ НЕ КАРБОН, А ИСПАРЕНИЯ*

Миллионы лет формировался кругооборот воды между атмосферой и почвой, строилось динамическое равновесие. Определенное количество испарений с земли создавало такой механизм атмосферных явлений, который направлял воду облаками в заданные места планеты. Так образовались различные аридные зоны - степи, пустыни, тропики, леса.

Цивилизация превратила воду в рабочий реагент. Вода стала основным действующим телом во многих производственных и коммунальных процессах - носителем тепла, энергии, средством охлаждения, заправки, мойки, стирки, влажной уборки всего, что нас окружает. Все непосредственные испарения с этих процессов и испарений после канализации использованной воды неестественны, назовем их искусственными. Природный путь воды - это ее движение и преобразования в пищевых цепочках в почве и на почве через биоту - микробы, черви, растения, животные. В каждом из них вода проходит многочисленные преоб-

азования и в виде выдоха, транспирации, соков и других выделений вновь превращается в парообразное состояние. Все эти органические испарения объединяются в атмосфере, и создают свой, уникальный механизм образования облаков, который совершенствовался до появления человека. Мы уничтожили более 60% этой идиллии - почвы и обитающей на ней живности с растениями, создав пашни, водохранилища, свалки, асфальт, бетон.

Объемы и скорость искусственных испарений нарастают с увеличивающимся ускорением в соответствии с развитием технологий. Приближаясь к своим предельным значениям, они начали превышать органические по качеству, объемам и скорости оборота. Сломался механизм формирования атмосферных явлений. Мегатонны воды нового качества стали проливаться осадками не в заданных природой местах, не в заданных объемах, не в заданное время, а по другим - неведомым природе законам и правилам. Количество переходит в качество. Именно поэтому в одних местах превышения осадков с наводнениями, в других - засуха и пожары. Рушатся аридные зоны, исчезают виды растений и животных, повышается уровень океанов - вода облаками не доходит до полярных и горных ледников, выпадая в пути следования. Не пополняются ледники - разрушается вековечный процесс преобразования, хранения и обновления воды. Исчезают ледники, меняется планета.

Все усилия человечества, направляемые Парижскими соглашениями, ведут к катастрофе, потому что не углерод воздействует на атмосферу, а испарения. Затрачивая средства на микроскопическое воздействие - снижение эмиссии CO<sub>2</sub>, мы не обращаем внимания на главный, источник стихийных бедствий, разрушитель климата.

По оценкам экспертов ООН, [1], «увеличение выбросов CO<sub>2</sub> составляло от 0,5 до 5% в год. В результате, за последние сто лет только за счет сжигания топлива в атмосферу поступило 400 млрд. тонн углекислого газа». Или 4 млрд. тонн в год.

По данным [2], ежегодно человечеством для своих потребностей извлекается до 20 тыс. кубических километров подземных вод. Плюс к этому, по [3] люди безвозвратно забирают из рек и озер приблизительно 2 тыс. кубических километров пресной воды. Ежегодно. Почти вся эта вода извлекается из природного оборота, используется в земледелии, промышленности, коммунальном хозяйстве и через канализацию и испарения уходит в атмосферу без органических изменений. 22000 куб. километров - это 22 триллиона куб. метров или тонн воды. В составе испарений эмиссия 4 миллиарда тонн CO<sub>2</sub> - это всего лишь

0,018 % - незаметная капля. Может ли эта капля, которая в 5500 раз меньше одних только искусственных испарений на что-то воздействовать? Соотношение можно смело удвоить, если добавить и органические испарения, с сохранившейся половиной суши в природном состоянии. Одним из элементов Парижского соглашения является сокращение сжигания всех видов топлива и переход к альтернативным источникам энергии. В числе этих источников апеудсма триваются гидроэлектростанции. Например, в Китае по данным:[4] 500 миллиардов юаней пойдет на гидроэнергетику. Гидроэнергетика - это гидроэлектростанции. Добраивается самая мощная в мире ГЭС «Три ущелья», следом еще несколько проектов. Затапливаются тысячи гектаров плодородных земель водохранилищами. Новые ГЭС планируются и во многих других странах. Например, Рогунская в Таджикистане. Это новые искусственные испарения. Снижая на тысячные доли процента эмиссию CO<sub>2</sub>, мы на десятки процентов повышаем искусственные и снижаем органические испарения

Еще большие территории, 9% всей суши, мы распахали под земледелие глубокой вспашкой: [5]. Вода осадками, выпадающая на пашню не находит подземных природных обитателей и без изменений сразу уходит обратно в атмосферу. Большие территории мы заваливаем мусором и отвалами горнорудной промышленности. Под многометровыми слоями таких отвалов вымирает подземная жизнь, исчезают органические испарения.

Площадь мирового леса уменьшилась до 30 %. Деревья испаряют чисто органические пары. Гектар подмосковного леса испаряет за лето через листья до 44 тонн воды. Это значит, что из почвы растения впитывают влаги намного больше. Всего же растения планеты за год поглощают 650 триллионов воды, причём рекордсмены — тропические леса. Подсчитано, что за миллион лет растения планеты были бы способны иссушить все моря и океаны. —[6]

Всего в мире опустыниванию подвержено более 3 млрд. га земель – [7] – это 30 млн. км<sup>2</sup> или 20 % от всей суши - 149 млн. км<sup>2</sup>. По другим данным – 63%. В любом случае стали соизмеримыми с общей территорией и продолжают нарастать.

Если мы хотим спасти жизнь нашим потомкам и вообще жизнь на планете, мы должны принять новую концепцию возвращения воде ее природных функций.

Научное доказательство этой гипотезы достаточно несложно и лежит на поверхности. Необходимы сторонники и специалисты, организуемые исследование солидными силами.

Более подробно: <http://ethnopharmacology-asia.com/index.php?page=Abstract&Abstractid=MTA3>

Источники информации

1. <http://www.refsru.com/referat-17732-3.html>
2. <http://jkg-portal.com.ua/ru/publication/one/globalnaposuha-abo-problemi-vodospozhiwannja-32688>
3. <http://www.kursach.com/geografiya-ekonomicheskaya-geografiya/816-referat-gidrosfera-v-sostave-biosferi/view-details.html>
4. <https://www.dw.com/en/china-to-invest-360-bln-in-renewable-power-in-2016-2020/a-37031957>
5. <https://ru.wikipedia.org/wiki/Пашня>
6. [http://sitekid.ru/biologiya/interesnye\\_fakty\\_o\\_rastenyah/skolko\\_vody\\_potreblyayut\\_derevyia.html](http://sitekid.ru/biologiya/interesnye_fakty_o_rastenyah/skolko_vody_potreblyayut_derevyia.html)
7. [http://referatwork.ru/lectionbase/ekologiya/view/80689\\_opustynivanie\\_i\\_otchuzhdenie\\_zemel](http://referatwork.ru/lectionbase/ekologiya/view/80689_opustynivanie_i_otchuzhdenie_zemel)